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بازگشت سرباز 
فراری به لیگ 

قطر
مهرداد پــولادی که به 
دلیــل نرفتن بــه خدمت 
ســربازی سال هاســت به 
ایــران برنگشــته، بعد از 
یک ســال بازی در تایلند 
الخریطیات  با مســئولان 
قطر بــه توافق رســیده و 
یک ســال به عضویت این 

تیم درخواهد آمد.

دختر علی دایی 
ژیمناست شد

علــی دایی، ســرمربی 
سابق ســایپا  سال گذشته 
به فدراسیون ژیمناستیک 
رفت تا زمینه را برای حضور 
دختــرش در این رشــته 
ورزشــی مهیا کند. رئیس 
ژیمناستیک  فدراســیون 
در این باره گفته است: »ما 
از دختر علــی دایی دعوت 
کردیم تا ژیمناستیک کار 
کند که خوشبختانه ایشان 

هم قبول کردند.«

تقدیر از واروژ 
کریم مسیحی 

در جایزه 
آکادمی 

سینماسینما
در دومیــن دوره جایــزه 
سینماســینما،  آکادمــی 
تندیس مهرگیــاه با عنوان 
»پاسداشــت یــک  عمــر 
عشق به ســینما« به واروژ 
کریم مسیحی تعلق می گیرد. 
واروژ کریم مسیحی فیلمساز 
67 ســاله ایرانی اســت که 
هنــری اش  کارنامــه  در 
سابقه ساخت دو فیلم بلند 
ســینمایی »پــرده آخر« و 
»تردید«، سریال تلویزیونی 
»ســمک عیار« و سه فیلم 
کوتاه »فاختــه«، »کوچ« و 
»سلندر« را دارد، همچنین 
او در هفت فیلم، دستیار بهرام 

بیضایی بوده است.

 

شیخ دیاباته مهاجم جدید استقلال که گزینه اصلی استراماچونی برای حضور در خط حمله این تیم 
است، به دلیل مصدومیتی که برایش پیش آمده، نمی تواند آبی ها را در افتتاحیه لیگ برتر همراهی کند. 
پزشک تیم فوتبال استقلال در این باره گفت:  »طی معاینات انجام شده و بعد از انجام MRI مشخص 
شد که دیاباته آسیب عضله همســترینگ دارد و با توجه به معاینه و جواب ام آرآی، این بازیکن 2 هفته 
نیاز به درمان دارد و هم اکنون دیاباته در کلینیک استقلال مراحل درمانی خود را طی می کند.« احتمال 

طولانی شدن مصدومیت دیاباته باعث نگرانی هواداران استقلال شده است.

شوک به 
استقلال چند 
روز مانده به 

لیگ

عکس نوشت

نخستین تصویر از فیلم »سه کام حبس« با بازی محسن تنابنده و پریناز ایزدیار 
منتشر شد. سامان سالور قرار است این فیلم را در فضایی متفاوت با آثار قبلی اش 

بسازد. 

پیمان معادی به تماشای نمایشگاه عکس محمد صیاد با نام »اقلیم حیرانی« 
رفت. محمد صیاد فتوژورنالیست سرشناس ایرانی است و در این نمایشگاه با بیش از 
یکصد قاب، روایت رنج آوارگان و کوچندگان کُرد عراق و پناه شان به خاک ایران در 

دوران اعمال فشار حکومت صدام بر کُردهای این کشور را تصویر کرده است. 

این دروازه بان، محمد ناصری گلر ســابق ســیاه جامگان اســت که تا چند روز 
قبل با تیم نداشت اما درخشــش چند روزه در تمرینات استقلال باعث شد تا نظر 
استراماچونی جلب شود و باشگاه برای عقد قرارداد با وی اقدام کند. او حالا رقیب 

اصلی سیدحسین حسینی خواهد بود.

اگرچه چمن ورزشگاه شهید بهنام محمدی مسجدسلیمان شرایط خوبی پیدا کرده 
اما هنوز خبری از نصب صندلی نیست و گیت های الکترونیکی نیز خریداری نشده تا 

احتمال گرفته شدن میزبانی از تیم نفت مسجدسلیمان بالا برود.

تیتربازی
مدیر برنامه های علیرضا بازگشت به هلند را 

تکذیب می کند اما...

جهانبخش در برایتون گیم اور می شود؟

شهروند| علیرضا جهانبخش که با سروصدای 
زیادی در فصــل نقل و انتقالات تابســتانی فصل 
گذشــته به برایتون انگلیس پیوست، نتوانست در  
سال اول خود در لیگ برتر انگلیس عملکرد خوبی 
داشته باشد. او که به عنوان آقای گل هلند و بهترین 
بازیکن فصل لیگ این کشور، مورد توجه برایتون 
قرار گرفت و با قــراردادی 17 میلیون پوندی راهی 
این باشگاه شــد تا گران ترین خرید تاریخ باشگاه 
لقب بگیــرد، در طول فصل نه گلــی برای تیمش 
به ثمر رســاند و نه پــاس گل داد. اتفاقی که باعث 
شــد انتقادهای زیادی به عملکرد او شــود و حالا 
مدت هاست که شــایعاتی درباره احتمال جدایی 
جهانبخــش از برایتون در رســانه های خارجی و 
داخلی منتشر می شود. نکته قابل توجه اینجاست 
که طبق اخبار رســانه ها،  یکی از برنامه های بسیار 
مهم باشگاه برایتون انتقال قرضی جهانبخش به یک 
باشگاه دیگر است. ضمن این که اگر پیشنهاد قابل 
توجه مالی برای خرید قطعی این بازیکن به دست 
آنها برسد، به آن پاسخ مثبت خواهند داد. دیروز اما 
برایان وایکر یکی از خبرنگاران هلندی در توییتی 
جنجالی از حضور علیرضا و مدیر برنامه هایش در 
هلند خبر داد و به نقــل از ماکس هویبرتس مدیر 
باشگاه آلکمار نوشت: »هر وقت جهانبخش بخواهد 
به صورت قرضی به آلکمار بازگردد، شاید با ما تماس 
بگیرد.« همین مسأله باعث شد گمانه زنی ها برای 
بازگشت ملی پوش ایرانی به لیگ این کشور بیشتر 
شــود. به هرحال در روزهای گذشته هم شایعاتی 
درباره تمایل آژاکس به عقد قرارداد با جهانبخش 
در رسانه ها منتشر شــده بود. تمام این اتفاقات در 
شرایطی رخ داده که علیرضا تمایل دارد یک فصل 
دیگر هم در انگلیس بماند و بتواند این بار خودش 
را ثابت کند و درخشش خوبی در لیگ برتر داشته 
باشد.  با این وجود، شایعات به قدری جدی شد که  
هاشمی مقدم، مدیر برنامه های جهانبخش را مجبور 
کرد توضیحاتی درباره ابهامات به وجود آمده و سفر 
این بازیکن به هلند ارایه بدهد.  هاشمی مقدم در این 
رابطه گفت: »علیرضا چند روزی تعطیلی داشــت 
و برای همین تصمیم گرفت بــه هلند برود و هیچ 
داستانی در رفتن جهانبخش به هلند وجود ندارد. او 
برای دیدن دوستانش به این کشور سفر کرده است. 
قبلا هم گفته ام که باشگاه های بزرگ هلندی برای 
جذب علیرضا علاقه نشان داده اند، اما او در برایتون 
خوشحال اســت و امسال هم 
خوشحال تر اســت.« به این 
ترتیب باید منتظر ماند و دید 
در روزهــا و هفته های آینده 
تکلیف آینده فوتبالی ســتاره 
فوتبال ایران چه خواهد 
شــد. او در برایتــون 
می مانــد یا بــه هلند 

برمی گردد.

ره
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دیوان عدالت اداری در پاسخ به شکایت یک زن از اصفهان نسبت به عدم صدور گواهینامه موتورسیکلت 
حق را به شــاکی داده و پلیس را ملزم به صدور گواهینامه موتورسیکلت برای زنان کرده است. اتفاقی که 
به سوژه اصلی مورد بحث در شبکه های اجتماعی به ویژه توییتر تبدیل شــد. به  هر حال قبل از این رأی، 
مقامات نیروی انتظامی موتورسواری زنان را ممنوع اعلام کرده  بودند و حالا ببینید کاربران فعال در رابطه با 

موتورسواری زنان چه توییت هایی منتشر کرده اند.
حرف اصلی این اســت که هیچ فرقی بین مردان و زنان نباید وجود داشته باشد. وقتی مردان می توانند 

سوار موتور شوند، زنان هم باید بتوانند.
 به سیاست ها و تصمیمات کلان هیچ کاری ندارم اما بعضی تابوها رو اصلا نمیشه باهاشون کنار اومد. 

یکی بیاد شفاف به مردم بگه که براساس کدام قانون تا به حال به زنان گواهینامه موتور داده نمی شد؟
 در باب قوانین نانوشته علیه زنان تو این کشور. بهنازشفیعی سال هاست به  طور حرفه ای موتورسواری 
می کنه، گواهینامه بین المللی هم داره اما به قول آقای پلیس در »ایرانِ ما« به زنان گواهینامه موتور نمیدن.

 جالبه که خبر موتورسواری خانم ها از صبح همه جا پیچیده ولی یک جا هم ندیدم کسی مسخره کنه 
یا تیکه بندازه.

 یعنی الان موتورسواریزنان آزاد شد؟ کجا  گواهینامه میدن؟
 ای کاش همین فردا یک خانوم خبرنگار علاقه مند و مشتاق به موتورسواری بره که گواهینامه رانندگی 

موتور بگیره و همزمان گزارش لحظه به لحظه از فرآیندش منتشر کنه.
 این رأی مصداقی است فقط برای خانمی که شکایت کرده صادر شده و همچنان عدم اجازه برای صدور 

گواهینامه موتورسواری بانوان بر قوت خود باقیست.
 ولی قبول کنیم که تصمیم گیری نهایی درباره صدور یا عدم صدور مجوز موتورسواری زنان رو دیوان 

عدالت اداری نمی گیره؟
 ترک نشینی پشت یک مرد روی موتور ایرادی ندارد اما راکب بودن مشکل دارد؟

گلایه های مسعود کیمیایی درباره دشوار شدن فیلمسازی برای کارگردانان قدیمی سینمای ایران در 
صفحات و کانال های مجازی  حواشی زیادی به وجود آورده است.  

کیمیایی گفته بود: »از همه مسئولان می خواهم فکری برای فیلم هایی که میلیارد میلیارد می فروشند، 
بکنند. این درحالی است  سرمایه بزرگی مانند داریوش مهرجویی چند ســال است که بیکار است، ناصر 
تقوایی همین اوضاع را دارد و من هم به سختی فیلم  می سازم، اما نکته قابل توجه این است که به راحتی 
می شود این آقایان میلیاردی را وادار به ساخت فیلم های جدی با پول خیلی کم  کرد، چراکه در این صورت 
استعدادهایی هم یافت می شود. شما توجه کنید که مهرجویی چند طرح فوق العاده دارد، اما سرمایه گذاری 

 ندارد، در این شرایط چرا این میلیاردی ها کمکش نمی کنند؟«
این گفته ها واکنش های زیادی را  باعث شده است

کاربری نوشــته: »تقوایی خیلی وقت است فیلم نساخته. اما یادمان نرفته فیلم های آخر مهرجویی و 
کیمیایی در جشــنواره با چه  برخورد و سوت و کفی مواجه شــد. با این اوصاف چرا بخش های دولتی و 
خصوصی باید سراغ این فیلمسازان بیایند که باوجود  ســوابق درخشان، اکنون از فیلمسازی به شکل 

معناداری فاصله گرفته اند؟« 
دیگر نظرات هم تقریبا در این حال و هوا هستند:  »دستیاران این اساتید، یعنی رضا درمیشیان، ابراهیم 
شیبانی، سامان مقدم، حمید  نعمت الله، ســیروس مقدم و تهمینه میلانی نه تنها فیلم می سازند و عمدتا 
آثارشان فروش دارد، بلکه در رویدادهای بین المللی سینمایی  نیز می درخشند. اینها سرمایه فیلم هایشان 
را خود تأمین می کنند و هیچ گاه خواســتار مجبور کردن میلیاردرها برای ســرمایه گذاری در  آثارشان 

نشده اند.«
 »مگر کلینت ایســتوود، وودی آلن و مارتین اسکورسیزی هم پیر نشــده اند؟ اما آنها به روز مانده اند و 

می توانند کار کنند و اساتید ما  نه.«
البته مدافعان هم کم تعداد نیستند:    

 »می دانیم که فیلم های اخیر این کارگردانان به کیفیت روزهای اوج نیســت. اما آیا شرایط فیلمسازی 
مسعود کیمیایی و اسکورسیزی  یکسان است؟! آیا می شود تا این حد سهل و بی منطق مقایسه و تحلیل 

کرد؟«
 »آیا ایستوود در دهه اخیر کم فیلم ضعیف و شکست خورده ساخته؟ آیا کنار گذاشته شده؟ آیا سکوت 

اسکورسیزی با آن همه هزینه  توانست حتی سرمایه خودش را برگرداند؟« 
 »مقایسه سینمای آمریکا و فیلمسازانش با سینمای ایران و فیلمسازانش به قولی فرار به جلوست.«

#  موتورسواری_زنان
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اشیای بزرگ یا سنگین و 
همچنین ظروف شیشه ای ، ظروف 

چینی و سایر اشیای شکستنی 
و ظروف حاوی مواد خوراکی و 

شیمیایی  را در قفسه های پایین 
کابینت و کمد قرار دهید.
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بهروز غریب پور در ســال های 
گذشته اپراهای عروسکی زیادی 
ازجملــه اپــرای خیــام، مولانا، 
حافظ، ســعدی، لیلی ومجنون  و 
عاشــورا را روی صحنه برده است 
و ظاهرا امســال هم دوباره شاهد 
اپراهــای عروســکی او خواهیم 
بود. او فعلا قصد دارد اپرا نمایش 
عاشــورا  را با خوانندگان معروفی 
چون محمــد معتمــدی و رضا 
صادقی روی صحنه ببرد و بعد از  

این ایام هم نوبت به اپــرای »حافظ« با صدای علیرضا قربانی خواهد 
رسید.  غریب پور که سال هاست سرپرســتی گروه اپرای عروسکی 
آران را برعهده دارد، می گوید که اپرای نمایش عاشورا سومین تولید 
گروه عروسکی آران اســت و با هدف تغییر شیوه اجرای اپرای ایرانی 
روی صحنه می رود:  »همه تولیدات گروه عروسکی ما درباره عاشورا 
برگرفته از موســیقی و آوازخوانی ایرانی و متأثر از تجارب ۵۰۰ ساله 
تعزیه است. پس از اپرای عاشورا آثار مولوی، حافظ، خیام و ... هم ساخته 
شد و همین روش را ادامه دادیم. این اپرا نمایش نقطه عطفی در جهان 

نمایشی ماســت؛ به رغم این که 
برخی از نویسندگان و کارگردان ها 
ســعی کردنــد از امتیــازات و 
ویژگی های تعزیه استفاده کنند 
اما غالبا به فرم توجه داشته و آن چه 
که در خود زبان تعزیه بود را به طور 
مستقیم استفاده نمی کردند.« این 
کارگردان کهنه کار ایرانی ســعی 
کرده است نشــان دهد که در این 
اپــرا نمایش اندیشــه دراماتیک 
وجود دارد: » آوازخوانی ها و لحن ها 
آگاهانه و براساس تجربه اجرا شده است. از نظر ساختاری سعی کردم 
شخصیت محتشم کاشــانی را در حالتی نشان دهم که از تونل زمان 
عبور و با مرثیه »باز این چه شور اســت که در خلق عالم است« وارد 
تاریخ عاشورا می شود. درواقع عملا محتشــم کاشانی همرزم یاران 
امام حسین)ع( می شود؛ بنابراین ســاختار نمایش هم مدرن و هم 
براساس ساختار سنتی ایرانی است.« در این اپرا که اجرای آن از 13 
شهریور شروع می شــود، خواننده هایی چون محمد معتمدی، رضا 

صادقی، مصطفی محمودی و مهدی امامی حضور خواهند داشت.

شهروند| هواداران پرسپولیس امیدوار 
بودند مهاجم اهل کشــور مالــی که برای 
عقد قرارداد با باشــگاه به تهران سفر کرده 
بود،  بتواند مشــکل این تیم در خط حمله 
و نداشتن مهاجم ششــدانگ را حل کند. 
مادیبو مایگا با ســابقه حضور در بالاترین 
سطح فوتبال باشگاهی انگلیس، فرانسه،  
اســکاتلند و تیم هایی چون وستهام،  متز 
و گلاســتکو رنجرز باعث شــده بود انتقاد  

طرفداران از مدیریت باشــگاه در چند روز اخیر فروکش کند و آرامش 
به باشگاه برگردد، منتهی با منتفی شدن حضور این مهاجم 31ساله در 
پرسپولیس دوباره همه چیز به شرایط بسیار بد روزهای قبل برگشت. 
مادیبو مایگا که حضورش در پرســپولیس منوط به تأییدشدن پرونده 
پزشکی اش بود،  تست های پزشکی را با موفقیت پشت سر نگذاشت و به 
همین ترتیب باشگاه قید عقد قرارداد با این بازیکن را زد. واکنش هواداران 
هم بعد از اعلام رسمی این خبر قابل پیش بینی بود و آنها به شدید ترین 
شکل ممکن درحال انتقاد از ایرج عرب هستند. در شرایطی که لیگ برتر 
اواخر مردادماه آغاز خواهد شد،  باشگاه پرسپولیس هنوز تکلیف مهاجم 
خود را روشن نکرده و علی علیپور هم از نظر روحی گفته می شود شرایط 

خوبی ندارد. به  هرحال این بازیکن هم تمام 
تلاش خود را کرد تا بتواند رضایت باشگاه 
را برای حضور در فوتبــال اروپا بگیرد اما با 
سختگیری باشگاه در تعیین مبلغ رضایتنامه 
یک میلیون دلاری، نتوانســت از این مانع 
عبور کنــد و به ناچار در ایــن تیم ماندنی 
شد. در چنین فضایی هواداران که اعتماد 
خود به مدیریت باشــگاه را مدت هاســت 
از دســت داده اند،  نه تنها عملکرد مدیران 
باشــگاه را در جذب مهاجم و ضربه زدن به تیم زیر سوال می برند بلکه با 
مقایسه کردن خریدهای پرسپولیس با سایر تیم های مدعی، درحال انتقاد 
از زمین و زمان هستند. البته بلافاصله بعد از منتفی شدن حضور مایگا در 
پرسپولیس ، مدیران خبر از مذاکره با مهاجمان خارجی دیگر دادند. دیروز 
اعلام شد یک مهاجم برزیلی به احتمال بسیار زیاد تا روزجمعه به تهران 
سفر می کند و البته شایعاتی درباره مذاکرات با مهاجمانی از کشورهای 
دیگر هم رسانه ای شده است. گابریل کالدرون سرمربی پرسپولیس اما به 
شدیدترین شکل ممکن از ضعف باشگاه در جذب مهاجم شاکی است و 
باید دید آیا ایرج عرب و دوستانش می توانند رضایت هواداران و سرمربی را 

با جذب یک مهاجم بسار خوب جلب کنند یا خیر.

روایت عاشورایی بهروز غریب پور 
رضا صادقی هم اپرا می خواند

کالدرون غول مالیایی را نپسندید تا وارد یک چالش جدید شود
البحران مهاجم خارجی در پرسپولیس
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